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Mvh Kenneth Vang Joensen
---------- Videresendt meddelelse ----------

Fra: Esben Sverdrup-Jensen <es@pelagisk.dk>
Dato: 27. august 2024 kl. 12.32.28 CEST
Emne: Fwd: Opfølgning på kaffemøde - makrel, uddelinger, bifangst og 
promillefordeling
Til: Kenneth Vang Joensen <kenjoe@fiskeristyrelsen.dk>

[EKSTERN E-MAIL] Denne e-mail er sendt fra en ekstern afsender.
Vær opmærksom på, at den kan indeholde links og vedhæftede dokumenter, som 
ikke er sikre, medmindre du stoler på afsenderen.

Mange venlige hilsner / best regards 

Esben Sverdrup-Jensen 
CEO

+45 61 66 09 78  | es@pelagisk.dk
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Fra: Lise Laustsen <ll@pelagisk.dk>
Sendt: tirsdag, august 27, 2024 9:25:15 AM
Til: Esben Sverdrup-Jensen <es@pelagisk.dk>
Emne: VS: Opfølgning på kaffemøde - makrel, uddelinger, bifangst og promillefordeling

Fra: Lise Laustsen
Sendt: 4. april 2024 19:44
Til: Esben Sverdrup-Jensen <es@pelagisk.dk>
Emne: VS: Opfølgning på kaffemøde - makrel, uddelinger, bifangst og promillefordeling 
 
 
 
Fra: Esben Sverdrup-Jensen <es@pelagisk.dk> 
Sendt: 3. december 2018 12:20
Til: Mikkel Friberg (FST) <mikfri@fiskeristyrelsen.dk>
Cc: Lise Laustsen <ll@pelagisk.dk>; Anders Rune Bjerrum <arb@pelagisk.dk>; Fridi Magnusen 
hg265 <fridi@hg265.dk>
Emne: Opfølgning på kaffemøde - makrel, uddelinger, bifangst og promillefordeling
 
 
Kære Mikkel
 
Tak for et godt møde med du og Nanna. Vi har fortsat nogle udeståender, som jeg håber, at 
du kan hjælpe med afklaring af inden mødet i Erhvervsfiskerudvalget den 12. december.
 
Uddelinger
DPPO har længe rykket for at få uddelinger fra fonden og reservationer bl.a. for makrel. Vi har 
i sidste uge fået bekræftet fra styrelsen, at der ligger ca. 1.400 ton til uddeling, og at 
uddelingen ville ske hurtigst muligt. Selvom det burde være en glædelig nyhed at få 
uddelinger af fisk, så er denne kilde til stor frustration. Slut november er alt for sent. 
Makrelsæsonen er overstået for i år. De af DPPO’s medlemmer, som allerede har regnet med 
at udnytte muligheden for 10% år-til-år fleks muligheden til 2019, er nu i betydelige 
vanskeligheder med overskydende kvote. I henhold til Reguleringsbekendtgørelsen §124, stk. 
1. skal Erhvervsfiskeriudvalget senest 1. september tage stilling til, hvornår evt. mængder, der 
er tilbage i reservationspuljen mm. skal uddeles. Det er ikke er sket rettidigt i år. Det ærgrer 
os, vi har bragt emnet op gentagne gange side årets begyndelse, i høringer i udvalget og i 
kaffemøder. Vi har, som sagt, fuld forståelse for den proces Styrelsen er i gang med, men det 
er ikke acceptabelt at meget betydelige kvotemængder hænger i systemet og værdifulde 
ressourcer ikke udnyttes i sæsonen.
 
Udover makrel, har vi brug for afklaring vedr. uddelingen af nedenstående kvotemængder fra 
bilag. 22 A.
Sild i Østlig Østersø – 774,8 ton
Nordsøsild – 268,8 ton
Brisling i 3A – 1540 ton
Brisling i Østersøen – 1506,2 ton
Brisling i Nordsøen – 2303,5 ton
 
Bifangst



Det er fornemmelsen blandt vores medlemmer, at administrationen af uundgåelig bifangst af 
makrel er uklare og at de administreres forskelligt imellem fartøjer. Det lader til at ét sæt 
regler gælder for fartøjer, der har makrelkvote i forvejen og de fartøjer, som må indleje kvote. 
Det er medlemmernes opfattelse, at nogle fartøjer bliver pålagt at leje sig på plads ift. makrel 
og andre ikke gør. Det er ligeledes ikke gennemsigtigt , hvordan bifangst, der ikke klares ved 
indleje, afskrives på den danske kvote. Jeg håber, at du kan skabe overblik over praksis pt. i 
administrationen og at vi kan igangsætte en dialog om hvorledes vi bedst håndterer 
afskrivningen af uundgåelige og som oftes værdiløse bifangster af makrel i bl.a. sildefiskeriet 
og sild i makrelfiskeriet.  
 
Promiller 
IOK-systemet er bygget op omkring promilleandele. Hvert fartøj/fisker har investeret i en 
promilleandel af den samlede danske kvote. Den andel er udgangspunkt for fartøjets 
fiskerimuligheder, men også for værdisættelse og finansieringsmuligheder. Det er derfor 
problematisk, at man som fisker for en række bestande bl.a.  brisling i Nordsøen ikke kan 
regne med, at en promille svarer til en promille af den danske kvote, og at ”værdien” af en 
promille ændrer sig i løbet af året. I forhold til ny og skærpede regler for koncentrationslofter 
og krydsregel er der tilsvarende problematik at beregne de faktiske lofter, når man ikke 
kender de reelle ejerandele og mængder.
DPPO opfordrer endnu engang til, at Styrelsen arbejder på en ændring af IOKsystemet, 
således at der for alle bestande ikke uddeles mere end 1000 promille. Det nuværende system 
er ikke gennemsigtigt.
 
 
Mvh. / Rgds. 
 
Esben Sverdrup-Jensen 
 
Danish Pelagic Producers Organisation
Axelborg, Axel Torv 3 
1609 Copenhagen V
Denmark 
Tel. +45 61660978
www.dppo.dk 
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